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Aanpak energiecrisis te
ingewikkeld gemaakt

OPINIE Albert Jan van Soelen
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Ook  de  bakker  voelt  de
stijgende  prijzen  van
grondstoffen  en  energie.
Van  Soelen:  ,,Het  is  een
gotspe  dat  politici  ons
kennelijk  willen  doen
geloven  dat  de  problemen
beperkt  blijven  tot  een
groep  burgers  die  zij
’kwetsbaar’  noemen.
FOTO ANP/HH

Beleidsbepalers op landelijk en Europees
niveau kraken de hersens over het be

vechten van stijgende energieprijzen en
inflatie. Albert Jan van Soelen ziet ’ogen
schijnlijk ferme plannen’ voorbijkomen

’waarvan de gevolgen desastreus zijn’.
Hij oppert een andere weg in te slaan.

B
innen  de  EU  wordt
onder  hoge  druk
gewerkt  aan  ener
giemaatregelen.
Voor de inkoop van

Russisch  gas  zou  een  maxi
mumprijs gaan gelden – als
of  Poetin  daarvan  wakker
ligt. Verder wil men winsten
binnen  de  sector  extra  be
lasten  en  een  ’inkomsten
plafond’  voor  producenten
van groene stroom. Dit laat
ste met als doel om geld vrij
te  spelen  dat  onder  regie
van  de  EU  wordt  herver
deeld  onder  ‘kwetsbare
huishoudens en bedrijven’.

Kernbom
Niet  voor  de  eerste  keer

hebben  we  hier  te  maken
met  ogenschijnlijk  ferme
plannen  waarvan  de  gevol
gen  niet  goed  zijn  doorge
dacht. Na het uitbreken van
Poetins  oorlog  vond  de  EU
het  risico  op  gebruik  van
kernwapens  te  groot.  On
dertussen  koos  men  er  wél
voor  om  binnen  de  econo
mieën  van  de  lidstaten  in
virtuele  zin  een  kernbom
tot  ontploffing  te  brengen.
De gevolgen van deze explo
sie  van  energieprijzen  wor
den  nu  zichtbaar.  Het  zal
niet  lang  duren  totdat  een
meerderheid  van  de  EU
burgers  en  bedrijven  de  re
keningen niet meer kan be
talen.  De  inflatie  giert  om
hoog  en  sociale  onrust  ligt
op de loer. Het is een gotspe
dat  politici  ons  kennelijk
willen  doen  geloven  dat  de

problemen  beperkt  blijven
door  een  groep  burgers  die
zij  ‘kwetsbaar’  noemen.  Of
is  soms  de  gedachte  dat  ie
der  van  ons  uiteindelijk
even  ‘kwetsbaar’  is  voor  ra
dioactieve straling?

Met de voorgestelde maat
regelen gaan wij deze crisis
niet te boven komen. Ik pleit
voor een andere aanpak.

In  de  eerste  plaats  moet
per  direct  als  regel  worden
ingevoerd dat binnen de EU
energie uitsluitend nog mag
worden  verhandeld  tegen
de  feitelijke  kostprijs  ver
meerderd met een strak ge
definieerde  brutomarge.
Deze  mag,  in  geld  uitge
drukt  en  niet in  procenten,
niet hoger zijn dan de marge
die  de  producent  of  hande
laar gemiddeld over 2021 be
haalde.  Daarmee  komt  een
einde  aan  de  krankzinnige
koppeling die de EU ooit in
voerde  van  de  prijs  voor
elektriciteit  aan  die  van
aardgas. De woekerwinsten
die  daardoor  ontstaan  ver
dwijnen als sneeuw voor de

zon.  Ingewikkelde  EUope
raties  om  een  deel  daarvan
eerst via belastingen te hef
fen  en  dan  over  te  hevelen
kunnen achterwege blijven.
Nationale  toezichthouders
moeten deze vorm van prijs
bepaling  alleen  wel  streng
gaan  controleren.  Zij  heb
ben  dus  extra  budget  no
dig.

Maximumprijs
In  de  tweede  plaats

moet  ieder  EUland  ver
plicht  worden  om  een
maximumprijs  vast  te
stellen  waarvoor  binnen
haar  grenzen  een  kWh
elektriciteit of een m3 aard
gas  aan  een  eindgebruiker
mag  worden  geleverd.  Om
alle  gebruikers  te  dwingen
tot  besparing  moet  die
maximumprijs bijvoorbeeld
150% zijn van de gemiddelde
prijzen over 2021. En dus ze
ker  geen  300%,  zoals  de  EU
nu voorstelt. Cruciaal is, dat
voor  alle gebruikers  dezelf
de  maxima  gaan  gelden.
Want het is ronduit bezopen

om  een  crisismaatregel  te
gaan  vermengen  met  inko
menspolitiek.

In de derde plaats moet de
EU  haar  lidstaten  verplich
ten  om  eventuele  verschil
len te gaan bijpassen tussen
maximumprijs  en  feitelijke

kostprijs  van  energie.  Dit
kan via rechtstreekse be
taling  aan  de  leveran
ciers.  Verbind aan  deze
vergoeding wel één voor

waarde: de strikte na
leving  van  het
verbod  om  te
werken met een
hogere  bruto
marge  dan
vóór  de  crisis.
Lidstaten  met
hoge  energie
prijzen,  zoals

Nederland, zijn
met  deze  supple

tieplicht zeker niet
slechter  af  dan  an
deren.  Onze  hoge
re  prijzen  zijn  im
mers  het  gevolg

van enorme belastin
gen  die  van  oudsher
reeds  in  de  tarieven
zijn verwerkt.

Ingewikkelder  hoeft
het aanpakken van deze
crisis niet te zijn. Zelfre
flectie  is  wel  noodzake
lijk.  Ik  ben  benieuwd  in
hoeverre  onze  EUbobo’s
daartoe bereid zijn.

Albert Jan van Soelen is
advocaat en schrijver van

het burgermanifest 
Hoe dan wel?
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